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La sediul Consiliului 
Județean Ilfov (CJI) a 
avut loc, aproape de 
sfârșitul anului 2022, o 
dezbatere ”menită să 
livreze cele mai bune 
soluții la probleme 
reale ale populației”, 
discuții legate de 
impactul măsurilor 
de reglementare 
pe piața energiei 
electrice din România. 
Partenerul principal 
al evenimentului a 
fost Hidroelectrica, iar 
temele abordate s-au 
centrat pe modificările 
legislative apărute în 
domeniul energiei, la 
noi în țară, subiect cu 
un impact major atât 
pentru comunitățile 
direct afectate, pentru 
sectorul de business 
și cel energetic, cât și 
pentru decidenții de la 
nivel local, național și 
european.

Carmen ISTRATE

Așadar, evenimen-
tul și-a propus să așeze 
la aceeași masă toți fac-
torii implicați în proce-
sul de decizie în contex-
tul modificărilor și mă-
surilor nou adoptate, iar 
printre participanți  s-au 
aflat vicepreședintele 
Autorității Naționale de 
Reglementare în dome-
niul Energiei (ANRE), Mir-
cea Man, manager De-
partamentul Trading Hi-
droelectrica, Radu Con-
stantin, secretarul de 
stat în Ministerul Ener-
giei, George Niculescu, 
președintele CJI, Hubert 
Thuma, vicepreședinții 
CJI - Ștefan Rădulescu și 
Vincențiu Voicu, adminis-
tratorul public al județului 
Ilfov, Mihaela Toader.

”Am fost gazdele unui 
grup de lucru împreună cu 
autoritățile centrale și lo-
cale. Au participat secre-
tarul de stat în Ministerul 
Energiei, vicepreședintele 
ANRE, managerul Depar-
tamentului Trading Hidro-
electrica, reprezentanți 
ai UAT-urilor și ai altor 
instituții publice de pe ra-
za județului Ilfov (n.r. - ad-
ministratori publici ai unor 
localități, reprezentanți 

ai administrațiilor loca-
le, conducerea Spitalului 
de Obstetrică - Ginecolo-
gie Buftea, Direcția Ge-
nerală de Asistență Soci-
ală și Protecția Copilului 
Ilfov, etc.). În cadrul dez-
baterii a cărei temă prin-
cipală a fost impactul mă-
surilor de reglementare 
din domeniul energiei din 
țara noastră, propune-
rea mea constituie o po-
sibilă modificare legislati-
vă menită să aducă bine-
le în viața comunităților și 
a societății în general. Tot 
ceea ce se construiește 
nou din bani publici la ni-
velul administrațiilor pu-

blice - școală, grădiniță, 
dispensar - să aibă o com-
ponentă prin care să im-
plementăm sisteme al-
ternative de eficiență 
energetică ridicată. Noi-
le construcții să fie dota-
te încă de la bun început 
cu panouri fotovoltaice în 
vederea obținerii de ener-
gie din surse regenerabi-
le. Adică, o dată având 
această inițiativă legislati-
vă, putem susține ca ori-
ce nouă construcție să fie 
sustenabilă din punct de 
vedere energetic, iar ce-
le existente să poată fi 
adaptate sistemelor actu-
ale, și, de asemenea, sur-

plusul energetic obținut să 
fie distribuit în rețea și va-
lorificat”, a declarat la fi-
nalul discuțiilor, Vincențiu 
Voicu, vicepreședinte al 
Consiliului Județean Ilfov.

Iar Ștefan Rădules-
cu, vicepreședinte CJI, a 
explicat că, această pri-
mă conferință pe tema-
tica menționată anterior 
a analizat ”costurile ma-
ri cu care se confruntă 
autoritățile publice și ne-
voia identificării de soluții 
alternative pentru ener-
gia electrică. Mi-am expri-
mat speranța că discuțiile 
vor conduce la conturarea 
unor proiecte sustenabi-

le pentru județul Ilfov, cu 
atât mai mult cu cât este 
demonstrat faptul că in-
stalarea de panouri foto-
voltaice reduce semnifi-
cativ costurile și ajută la 
creșterea eficienței ener-
getice”.

Investiții în noi 
capacități de 
producție - o 
soluție pentru 
combaterea 
creșterilor de 
prețuri la energie

George Niculescu a 
dorit să transmită ”foarte 
clar” mesajul Ministeru-
lui Energiei, pornind de la 
faptul că ”această criză a 
prețurilor la energie, care 
ne afectează pe toți, este 
o criză la nivel european. 
Știți foarte bine că toate 
țările din Europa se con-
fruntă cu această proble-
mă și fiecare dintre ele a 
încercat să găsească mă-
suri care să diminueze 
acest impact asupra con-

sumatorilor,  croindu-le pe 
măsura nevoilor pe ca-
re consumatorii le au în 
această perioadă. Guver-
nul României și Ministe-
rul Energiei au acționat 
pe două paliere - pe ter-
men scurt a venit cu o 
serie de ordonanțe de 
urgență cu rolul de a pla-
fona și a compensa prețul 
la energie electrică și ga-
ze naturale pentru con-
sumatorii casnici și pen-
tru agenții economici, in-
clusiv pentru instituții pu-
blice, pe o perioadă scur-
tă de timp - până la 31 
martie 2022, începând cu 
1 noiembrie 2021, însă 
nimeni nu se aștepta ca 
această situație să dure-
ze atât de mult. Așa că, 
s-au luat noi măsuri și au 
apărut Ordonanța 27 și 
Ordonanța 153 care insti-
tuie un set de măsuri va-
labile până la 31 martie 
2025 și instituie mecanis-
mul pentru achiziția cen-
tralizată de energie elec-
trică, cu rol de atenuare 
a efectelor economice și 
sociale datorate creșterii 
prețurilor la energie, prin 
plafonarea veniturilor de 
pe piață ale producăto-
rilor de energie electri-
că. Prin OUG 153/2022 
au fost aduse modificări 
OUG 27/2022 privind mă-
surile aplicabile clienților 
finali din piața de energie 
electrică și gaze naturale 
în perioada 1 aprilie 2022 
- 31 martie 2023, dar și 
OUG 119/2022, aceasta 
din urmă aducând la rân-
dul său o serie de modifi-
cări OUG 27/2022”, a de-
taliat George Niculescu, 
apreciind în continuare 
că, în opinia sa, ”soluția 
sănătoasă pentru com-
baterea acestor creșteri 
de prețuri o reprezin-
tă investițiile. Cred că nu 
putem coborî prețurile la 
energie doar dacă oferta 
va fi mai mare decât ce-
rerea. Iar lucrul acesta se 
poate realiza doar prin 
intermediul investițiilor. 
Cu cât ne creștem capa-
citatea de producție de 
energie electrică cu atât 
mai repede vom fi într-o 
situație în care vom tem-
pera creșterea de preț. 
Și, la fel și la gaze natu-
rale”, a explicat reprezen-
tantul Ministerului Econo-
miei.
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